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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Van-e az állattartó kisgazdaságoknak jövője?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Úgy gondolom, megegyezhetünk abban, hogy a magyar gazdaság most nincs könnyű helyzetben, az
agrárszektorban dolgozók pedig kiváltképp nyomasztó napokat  élnek meg. Az olyan, mindenkit
érintő problémák mellett, mint például az üzemanyag- és energiaköltségek növekedése, a gazdáknak
számolniuk  kell  a  takarmányárak  drasztikus  növekedésével  is  –  az  Agrárközgazdasági  Intézet
statisztikái alapján megállapítható, hogy fél év alatt a repce tonnánkénti ára 29, a búzáé 25%-kal
emelkedett,  és  az  arányok  csak  növekednek.  A következményeket  ismerjük,  amellett,  hogy  a
termékek egyre drágábbak és az infláció minden bérnövekményt megeszik,  az állattartó gazdák
vesztesége csak halmozódik.

A takarmányok árának növekedése azonban csak az érem egyik oldala. Sajnos az átadási árak a
jelenlegi folyamatokban csökkennek, ami tovább tetézi a gazdák veszteségét, és akkor a növekvő
importszükségletekről  nem  is  beszéltem.  Tönkremenő  gazdaságok,  halmozódó  veszteségek,
katasztrófa közeli helyzet – ez jellemzi most a kisebb, nem egyszer családi gazdaságokat.

 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Az ágazat problémáit minden ember érzi a maga bőrén, hiszen mi is tapasztaljuk, hogy a liszt, a
kenyér ára csak nő és nő, de a húsok áránál is növekedés várható, hiába a különböző állami és EU-s
(KAP) támogatások. Kérem, tájékoztasson a következőkről:



 
• Mit fognak tenni az átadási árak növelése érdekében?      
• Az eddigi hazai és EU-s támogatásokon túl terveznek-e újabb támogatást nyújtani a kisebb, 

az import által is veszélynek kitett gazdaságoknak?
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